
P r o t o k 6 k  nr XX/2016 
z obrad XX sesji Rady Miejskiej w Ktodzku, 
kt6ra odbyka siq w dniu 25 lutego 2016 r. 
w sali Rajcdw Urzedu Miasta w Kkodzku 

Sesja rozpoueta sie o godz. 14:OO. 

1. Otwarcie obrad XX sesji Rady Miejskiej w Kkodzku. 

Otwarcia sesji dokonat Przewodniczqcy Rady Miejskiej w Ktodzku Pan Tomasz iabski m6wiqc: 

,Otwieram obrady XX sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwierdzenie wainoOci sesji. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski stwierdzit, i i  w sesji uczestniczy 20 radnych w zwiqzku 

z tym wszystkie podejmowane decyzje bedq prawomocne. 
(nleobecny: radny p. Jacek Kublckl). 

3. Wyb6r sekretarza sesji. 

Na sekretarza sesji Przewodniczqcy Pan Tomasz iabski zaproponowat radnq Paniq Anete 

tosiewicz. Innych kandydatur nie zgtoszono. Pani radna wyrazita zgodq. Poddano kandydature 

pod gtosowanie. 

Glosowanie: Za - 20, pneciw - 0, wstnymalo sic - 0 (nle gtosowat nleobecny radny p. Jacek Kublckl) 

Radna Pani Aneta tosiewicz zostala powotana na sekretarza obrad XX sesji Rady Miejskiej 

w Ktodzku. 

Gtos zabrat Senator RP Pan Aleksander Szwed, cyt.: ,,Panic Przewodniczqcy, Panie 

Burmistrzu, Wysoka Rado, Szanowni GoScie. Wczoraj w tej samej sprawie, w sprawie obwodnicy 

Ktodzka zabieratem gtos na sesji powiatowej, dzisiaj tez chciatem kilka informacji Paristwu 

przekazak. Na poczqtek chciatbym poruszyt jednq sprawe - stanowisko Prawa i SprawiedliwoBci, bo 

o tyrn mowito sie ostatnio bardzo duio w mediach. Chciatbym jeszcze raz podkreBliC, ze stanowisko 

parlamentarzyst6w Prawa i SprawiedliwoBci w sprawie budowy obwodnicy miasta KCodzka, jest 

stanowiskiem Prawa i SprawiedliwoBci, i chciatbym tutaj doktadnie je Paristwu przedstawit: 

W zwiqzku z pojawiajqcymi sie spekulacjami medialnymi dotyczqcymi podjecia dzialah 

w imieniu Prawa i Sprawiedliwobci w sprawie wstrzymania budowy obwodnicy Klodzka 

jednoznaunie obwiadczamy, iz informacje te nie sq prawdziwe. 

Jako parlamentarzyJci Pis zdecydowanie wspieramy budowe obwodnicy miasta 

i deklarujemy uwazny nadzbr nad pnesttzeganiem wszelkich procedur zwiqzanych z jej realizacja 

z przekonaniem, ze prace budowlane bedq prowadzone zgodnie z przyjetym harmonogramem. 

Odnoszqc sic do spdecznego poruszenia chcielibybmy podkreSlid, ze Prawo 

i Sprawiedliwoid, w tym nasz klub radnych w powiecie klodzkim, nie jest inicjatorem akcjl 

podwazajqcej zasadnoid planowanego pmebiegu obwodnicy. Inicjatywe tq nalezy traktowad 

wylqunie jako stanowisko osbb prywatnych. 

Pod tyrn stanowiskiem podpisali sie: Aleksander Szwed Senator RP, Anna Zalewska Poset na Sejm 

RP, Michat Dworczyk Poset na Sejm RP i Wojciech Murdzek Poset na Sejm RP. 



Opr6cz tego, jeszcze druga kwestia. JeSli chodzi o obwodnice miasta Ktodzka, bylem w popnedniej 

kadencji samorzqdowej w radzie powiatu ktodzkiego, teraz jestem Senatorem Pis. Sprawa 

obwodnicy jest mi znana i wiem jak to jest waina inwestycja przede wszystkim dla mieszkahcow 

miasta Ktodzka, ale t e i  catego rejonu, tez turyst6w odwiedzajqcych nasz region. W zwiqzku z czym 

wystqpitem do Ministra Infrastruktury i Budownictwa z nastepujqcym pismem: 

Szano wny Panie Mlnist~e, 

w zwiqzku z niepokojqcymi informacjami powielanymi w lokalnych mediach na ziemi klodzkiej 

dotyczqcych ewentualnego procesu wstrzymania inwestycji budowy obwodnicy miasta Klodzka, 

chcialbym zwrdcit sie z pytaniem, czy jej wykonanie nie jest zagroione. Realizacja budowy 

obwodnicy najwiekszego miasta w powiecie klodzkim stanowi gwarancje poprawy infrastruktury 

w regionie, ktdra bezpoirednio wplynie na rozwdj ekonomiczny calego obszaru. Odciqzenie 

historycznego miasta z ruchu komunikacyjnego w zdecydowany sposdb poprawi warunki rozwoju 

turystyki. Skuteuna realizacja projektu budowy obwodnicy, o ktdry zabiegano od wielu tat, to dla 

mieszkaricbw regionu absolutny priorytet. Realizacja zadania bedzie wyznaczat dalsze kierunki 

rozwoju naszego terenu. Zwracajqc sie z pytaniem o inwestycje chcialbym zdecydowanie zaznaczyt 

jej wage dla wszystkich mieszkan'cdw Powiatu Klodzkiego, a takze cakgo regionu Dolnego ~lqska. 

Licze, ze inwestycja zostanle przeprowadzona zgodnie z przyjetym wczeiniej harmonogramem. 

Na to pismo otrzymalem wczoraj ran0 odpowiedi od Ministra Infrastruktury i Budownictwa 

datowane na 23 lutego 2016 r.: 

Szanowny Panie Senatorze, 

odpowiadajqc na pismo z dnia 10 lutego br. dotyczqce realizacji zadania budowy obwodnicy 

Klodzka, resort infrastruktury i budownictwa przedstawia ponizej informacje w sprawie. 

Dnia 8 w ~ e i n i a  2015 r. Rada Ministrbw przyj@a Program Budowy D k g  Krajowych na lata 2014- 

2023 (z perspektywq do 2025 r.) okreblajqcy priorytety inwestycyjne w zakresie rozbudowy 

infrastruktury d ~ g  krajowych. Zadanie polegajqce na budowie obwodnicy Klodzka w ciqgu drogi 

krajowej nr 33 wraz z lgcznikiem do drogi krajowej nr 46 zostalo ujete w przedmiotowym 

Programie w zalquniku nr I, czyli na liicie zadah inwestycyjnych, ktdre bedq realizowane 

w ramach Programu. 

Przedmiotowe zadanie znajduje sie na bardzo zaawansowanym etapie procesu inwestycyjnego. 

Dnia 23 stycznia 2015 r, zawarta zostala umowa z wykonawcq - konsorcjum firm: Intercor 

Sp. z 0.0. oraz Trakt S.A. Zadanie realizowane jest w systemie ,,Projektuj i Buduj'; ktdry oznaua, 

ze wykonawca w ramach zawartej umowy najpierw opracowuje dokumentacje technicznq 

(projektowq) i uzyska decyzje o zezwoleniu na realizacje inwestycji drogowej, a potem na jej 

podstawie prowadzil bedzie roboty budowlane. 

Uprzejmie informuje, i e  aktualnie na przedmiotowym zadaniu trwajq prace projektowe zwiqzane 

z opracowaniem dokumentacji techniunej - Projektu wykonawuego. Zgodnie z harmonogramem 

robbt oraz zawartq umowq, kontraktowy termin zakoriczenia realizacji zadania pnypada na marzec 

2018 r, Na chwile obecnq brak jest okoliunoSci wskazujqcych na moiliwoSt opbinienia w realizacji. 

Takq odpowiedi uzyskalem z Ministerstwa Infrastruktury i Budownictwa, i takq treS6 przekaze na 

rece Pana Przewodniczqcego. JeSli chodzi o budowe obwodnicy miasta Klodzka, zarbwno ja jak 



i postowie PIS popierajq tq inwestycje tak jak tu powiedziatem, chcialbyrn rozwiat wszelkie 

wqtpliwo5ci z tyrn zwiqzane i na pewno bedziemy sie starali w tym zakresie wiele pozytywnego 

wniest. Dziqkuje bardzo Panie Przewodniczqcy." 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poprosit Pana Senatora oraz wszystkich 

parlamentarzystbw oraz samorzqdowc6w wojewbdztwa dolnoSlqskiego o dalsze wsparcie 

w kierunku przebudowy drogi nr 8. NiedroinojC tego kanatu komunikacyjnego w kierunku 

Wroclawia jest nadal ogrornnyrn problemem Klodzka i Ziemi Ktodzkiej. 

Senator RP Pan Aleksander Szwed podziekowal za moiliwoSt zabrania glosu i za zaproszenie na 

sesje. Pan Senator poinformowal, ze w mieScie Klodzku powstalo biuro poselsko-senatorskie na 

ul. Niskiej 1, kontakt jest takie na stronie Senatu. Pan Senator jeszcze raz podziekowal i opuk i l  

sale posiedzeri. 

. I ------------------- 

Wf i lSTe~  czesci sesji glos zabral radny Pan Damian Slak, ktbry poprosil o zdjccie z porzqdku 

obrad projektu uchwaly na druku nr 167 w sprawie zmiany Uchwaly nr VII/59/2007 Rady Miejskiej 

w Ktodzku z dnia 29 rnarca 2007 r., w sprawie okreilenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie 

prac konsenvatorskich, restauratorskich lub robbt budowlanych p n y  zabytku wpisanym do rejestru 

zabytkbw. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~abski  zwrbcit sie z wnioskiem o wprowadzenie do porzadku 

obrad projektu uchwaly na druku nr 168 w sprawie zmiany sktadu osobowego Dorainej Komisji 

ds. Lokalowych Rady Miejskiej w Ktodzku, w zwiqzku z pisemnq rezygnacjq zloionq przez radnego 

Pana Lecha Surbwkg. 

Wiecej wnioskbw do porzqdku obrad nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~abski  poddat pod gtosowanie zdjqcie z porzqdku obrad 

projektu uchwaly na druku nr 167 w sprawie zmiany Uchwaly nr VII/59/2007 Rady Miejskiej 

w Ktodzku z dnia 29 rnarca 2007 r., w sprawie okreilenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie 

prac konserwatorskich, restauratorskich lub rob& budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytk6w. 
-- -------------------- 

Glosowanie: Za - 18, przeciw - 1, wstrzyma/o sie - 1 (nle gtosowat nleobecny radny p. lacek ~ublckl) 

Projekt uchwaly nr druku nr 167 zostal zdjety z porzqdku obrad. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddat pod glosowanie wprowadzenie do porzqdku obrad 

projektu uchwaly na druku nr 168 w sprawie zmiany sktadu osobowego Dorainej Komisji 

ds. Lokalowych Rady Miejskiej w Klodzku, w zwiqzku z pisemnq rezygnacjq zlozonq przez radnego 

Pana Lecha Sur6wkg. 

Glosowanie: za - 14, przeciw - 5, wstrzymalo sic - 1 (nle gtosowat nleobecny radny p. lacek Kublckl) 

Projekt uchwaly nr druku nr 168 zostal wprowadzony do porzqdku obrad w punkcie 16. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~abski  poddat pod glosowanie porzqdek obrad po zmianach. 

Glosowanie: Za - 20, p ~ e c i w  - 0 ,  wstrzymalo sic - 0 (nle glosowat nleobecny radny p. lacek Kublckl) 



adek obrad DO zmianach ~rzedstawia sie naste~ulaco; 

1. Otwarcie XX sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
2. Stwierdzenie wainoici sesji. 
3. Wybbrsekretarza sesji. 
4. Zatwierdzenie protokotu z XIX sesji. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Klodzka z pracy miedzy sesjami. 
6. Informacja o stanie sanitarnym miasta Klodzka. 
7. Ocena stanu czystoici oraz utrzymania zieleni na terenie miasta Klodzka w roku 2015. 
8. Ocena stanu drog i chodnikbw oraz ukladu komunikacyjnego na terenie miasta Ktodzka. 
9. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko 

na lata 2016-2025, druk nr 164. 
10. Podjecie uchwaly w sprawie dokonania zmian budietu Gminy Miejskiej Klodzko na 2016 rok, 

druk nr 165. 
11. Podjecie uchwaly w sprawie przyjecia dla Miasta Klodzka Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiqzywania Problem6w Alkoholowych oraz Przeciwdziatania Narkomanii na rok 2016, druk 
nr 163. 

12. Podjecie uchwaly w sprawie zamiaru przeksztatcenia Zespotu ~rzedszkolno-~lobkowego nr 1 
w Klodzku przy ul. Grunwaldzkiej 4 w Przedszkole nr 1 w Ktodzku, druk nr 156. 

13. Podjecie uchwaly w sprawie zamiaru przeksztakenia Zespolu ~rzedszkolno-~lobkowego nr 2 
w Klodzku przy ul. Bohater6w Getta 4 w Przedszkole nr 2 w Klodzku, druk nr 157. 

14. Podjecie uchwaly w sprawie wstepnej lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego przy 
drodze wojew6dzkiej nr 381 - Klodzko Nw. Ruda, druk nr 160. 

15. Podjecie uchwaty w sprawie zmiany Uchwaly nr XVI/118/2015 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 
12 listopada 2015 r., w sprawie zasobu mieszkaniowego oraz zasad wynajmowania lokali 
wchodzqcych w sktad mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Kkdzko, druk nr 166. 

16. Podjecie uchwaty w sprawie zmiany skladu osobowego Dorainej Komisji ds. Lokalowych Rady 
Miejskiej w Klodzku, druk nr 168. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 
18. Wnioski i oiwiadczenia radnych. 
19. Sprawy r6ine. 
20. Zakoriczenie sesji. 

4. Zatwierdzenie protokdu z XIX sesji. 

Uwag do protokotu nie wniesiono. Zatwierdzono protokol z XIX sesji ,jednogto5nie" - 20 glos6w 

,,Zan (nie glosowal nleobecny radny p. Jacek Kublckl) 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Klodzka z pracy miedzy sesjami (zal. nr 1). 

Sprawozdanie zostato przedlozone radnym. 

Zapytari do sprawozdanie nie stwierdzono. 

6. Informacja o stanie sanitarnym miasta Klodzka (zal. nr 2). 

Informacja zostala przedloiona radnym, byla t e i  przedmiotem prac Komisji Gospodarki 

Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i ladu Przestrzennego. 

Zapytari i uwag do przedloionej informacji nie wniesiono. 

7. Ocena stanu czystodci oraz utrzymania zieleni na terenie miasta Klodzka w roku 2015 

Material zostal przedloiony radnym, byl t e i  przedmiotem prac Komisji Gospodarki Komunalnej, 

Ochrony ~rodowiska i ladu Przestrzennego. 

Zapytari i uwag do przedloionego materialu nie wniesiono. 



8. Ocena stanu dr6g i chodnik6w oraz ukkadu komunikacyjnego na terenie miasta 

Kkodzka (zal. nr 4). 

Material zostal przedloiony radnym, byt t e i  przedmiotem prac Komisji Gospodarki Komunalnej, 

Ochrony ~rodowiska i ladu  Przestrzennego. 

Zapytari i uwag do przedloionego materialu nie wniesiono. 

9. Podjqcie uchwaky w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Kkodzko na lata 2016-2025, druk nr 1 6 4  (zal. nr 5.) 

Projektodawcq uchwaly jest Burmistrz Miasta Klodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~absk i  poinformowal, i e  projekt uchwaly byl opiniowany przez 

Komisje Budzetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii 

Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej Pan Tomasz Karolczak, 

poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr 164. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie przyjecie uchwaly w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko na lata 2016-2025, druk nr 164. 

Glosowanie: za - 20, pf~eciw - 0, wstnymal0 sic - 0 (nle gtosowat nleobecny radny p. Jacek Kubickl) 

Uchwaka zostaka podjqta i otrzymaka nr XX/154/2016 (zak nr 6). 

10. Podjqcie uchwaky w sprawie dokonania zmian budietu Gminy Miejskiej Kkodzko na 

2016 rok, druk nr 165  (zal. nr 7). 

Projektodawcq uchwaly jest Burmistrz Miasta Klodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowal, ze projekt uchwaty byl  opiniowany przez 

Komisje Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii 

Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Budzetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej Pan Tomasz Karolczak, 

poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na druku nr 165. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanie przyjecie uchwaly w sprawie, 

dokonania zmian budzetu Gminy Miejskiej Klodzko na 2016 rok, druk nr 165. 

Glosowanie: za - 20, pneciw - 0, wstnymalo sic - 0 (nie glosowal nieobecny radny p. Jacek Kubickl) 

Uchwaka zostaka podjqta i otrzymaka nr XX/155/2016 (zal. nr 8). 



11. Podjecie uchwaty w sprawie przyjecia dla Miasta Klodzka Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiqzywania Probiem6w Alkoholowych oraz Przeciwdzialania 

Narkomanii na rok 2016, druk nr  163 (zal. nr 9). 

Projektodawcq uchwaly jest Burmistrz Miasta Klodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowal, i e  projekt uchwaly byl  opiniowany przez 

Komisje Zdrowia, Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki oraz Kornisje Spraw Obywatelskich 

i Porzqdku Publicznego. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie opinii Komisji. 

Z-ca Przewodniczqcego Komisji Zdrowia, Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki Pani Anna 

Karolczak, poinformowala o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr 163. 

Przewodniczqcy Kornisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego Pan Wojciech Lyszkiewicz, 

poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr 163. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie przyjecie uchwaly w sprawie' 

przyjecia dla Miasta Klodzka Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiqzywania Problem6w 

Alkoholowych oraz Przeciwdzialania Narkomanii na rok 2016, druk nr 163. 

Glosowanie: za - 20, pneciw - 0, wstnymaio sic - 0 (nle gtosowat nleobecny radny p. Jacek Kublckl) 

Uchwala zostala podjeta i otrzymala nr XX/156/2016 (zat. nr 10). 

12. Podjqcie uchwaty w sprawie zamiaru przeksztalcenia Zespolu Przedszkolno- 

~lobkowego nr 1 w Klodzku przy ul. Grunwaldzkiej 4 w Przedszkole nr  1 w Klodzku, druk 

nr 156 (zal. nr 11). 

Projektodawcq uchwaly jest Burmistrz Miasta Klodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowa#, i e  projekt uchwaly byl  opiniowany przez 

Kornisje Edukacji i Kultury. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Kornisji. 

Przewodniczqcy Komisji Edukacji i Kultury Pan Damian Slak, poinforrnowal o pozytywnej opinii 

Kornisji do projektu uchwaty na druku nr 156. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie przyjecie uchwaly w sprawie 

zamiaru przeksztalcenia Zespolu ~rzedszkolno-Zlobkowego nr 1 w Klodzku przy ul. Grunwaldzkiej 4 

w Pnedszkole nr 1 w Klodzku, druk nr 156. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstnymaio sic - 0 (rile gtosowal nleobecny radny p. Jacek ~ubickl)  

Uchwata zostala podjeta i otrzymala nr  XX/157/2016 (zal. nr 12). 



13. Podjqcie uchwaky w sprawie zamiaru przeksztalcenia Zespolu Przedszkolno- 

ilobkowego nr 2 w Klodzku przy ul. Bohaterdw Getta 4 w Przedszkole nr 2 w Klodzku, 

druk nr 157(zat. nr 13). 

Projektodawcq uchwaly jest Burmistrz Miasta Klodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski  poinformowal, i e  projekt uchwaly byl  opiniowany przez 

Komisje Edukacji i Kultury. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Edukacji i Kultury Pan Damian ~ l a k ,  poinformowal o pozytywnej opinii 

Komisji do projektu uchwaty na druku nr 157. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz Zabski poddal pod glosowanie przyjecie uchwaty w sprawie 

zamiaru przeksztatcenia Zespolu ~rzedszkolno-~lobkowego nr 2 w Klodzku przy ul. Bohaterow 

Getta 4 w Przedszkole nr 2 w Klodzku, druk nr 157. 

Glosowanie: za - 20, pmeciw - 0, W S ~ / - Z Y ~ ~ / O  ssie - 0 (nie glosowal nieobecny radny p. Jacek Kubickl) 

Uchwala zostala podjeta i otrzymala nr  XX/158/2016 (zat. nr 14). 

14. Podjecie uchwaky w sprawie wstepnej lokalizacji nowego przystanku 

komunikacyjnego przy drodze wojewddzkiej nr  381 - Klodzko Nw. Ruda, druk nr 160 

(zat. nr 15). 

Projektodawcq uchwaly jest Burmistrz Miasta Klodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz Zabski poinformowal, i e  projekt uchwaty byl  opiniowany przez 

Komisje Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i l a d u  Przestrzennego. Przewodniczqcy 

poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i l a d u  Przestrzennego 

Pan Jacek Banecki poinformowal. o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na druku 

nr 160. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz Zabski poddal pod glosowanie przyjecie uchwaty w sprawie 

wstepnej lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego przy drodze wojewddzkiej nr 381 - 
Klodzko Nw. Ruda, druk nr 160. 

Glosowanie: za - 20, p ~ e c i w  - 0, wstllymal0 sic - 0 (nle glosowal nleobecny radny p. Jacek Kublcki) 

Uchwala zostala podjeta i otrzymala nr  XX/159/2016 (zat. nr 16). 

15. Podjqcie uchwaky w sprawie zmiany Uchwaky nr XVI/118/2015 Rady Miejskiej 

w Klodzku z dnia 12 listopada 2015 r., w sprawie zasobu mieszkaniowego oraz zasad 

wynajmowania lokali wchodzqcych w sklad mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej 

Klodzko, druk nr 166 (zat. nr 17). 



Projektodawca uchwaly jest grupa radnych. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowal, i e  projekt uchwaly byl  opiniowany przez 

Komisje Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i l a d u  Przestrzennego. Przewodniczqcy 

poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i l adu  Przestrzennego Pan 

Jacek Banecki poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr 160. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie przyjecie uchwaly w sprawie 

zmiany Uchwaly nr XVI/118/2015 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 12 listopada 2015 r., w sprawie 

zasobu mieszkaniowego oraz zasad wynajmowania lokali wchodzqcych w sktad rnieszkaniowego 

zasobu Grniny Miejskiej Klodzko, druk nr 166. 

Glosowanie: za - 18, pfZeciw - 0, wStRymal0 sic - 2 (nle glosowal nleobecny radny p. Jacek Kublckl) 

Uchwala zostala podjqta i otrzymala nr XX/160/2016 (zal. nr 18). 

16. Podjqcie uchwaly w sprawie zmiany skladu osobowego Dorainej Komisji ds. 

Lokalowych Rady Miejskiej w Klodzku, druk nr 168 (zak nr 19). 

Projekt uchwaly zostal przedloiony radnym. 

Pan Lech Sur6wka zlozyl pisemnq rezygnacje z prac w Dorainej Komisji ds. Lokalowych, w zwiqzku 

z powyiszym zachodzi koniecznoSt podjecia niniejszej uchwaly. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie przyjecie uchwaly w sprawie 

zmiany skladu osobowego Dorainej Komisji ds. Lokalowych Rady Miejskiej w Klodzku, druk nr 168. 

Glosowanie: za - 12, pReciw - 5, ~ ~ t ~ y f r t a l 0  sic - 3 (nle glosowal nleobecny radny p. Jacek Kublckl) 

Uchwala zostala podjqta i otrzymala nr XX/161/2016 (zal. nr 20). 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

Sekretarz obrad Pani Aneta losiewicz odczytala treSt interpelacji, kt6re wplynely do biura Rady 
Miejskiej: 

Interpelacja radnej Pani Elibiety ~ l e d i  z dnia 11.02.2016 r.(zal. nr 21). 
Interpelacja radnej Pani Elibiety Sledi z dnia 18.02.2016 r.(zal. nr 22). 
Interpelacja radnej Pani Anny Karolczak z dnia 19.02.2016 r.(zal. nr 23). 
Interpelacja radnych: Pani Anny Karolczak i Pani Elzbiety Sledi z dnia 19.02.2016 r. 
(zal. nr 24). 

Glos zabral radny Pan Stanislaw Ferenc. Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Szanowni 

Mieszkahcy Klodzka. l a  j u i  w poprzedniej kadencji zabieralem w tym temacie glos, t e i  ten temat 

podnosil radny Pan R. Wojcik, chodzi konkretnie, i e  w krajach bogatych jak Niemcy, Dania widat 

jak sie oszczedza. Sq bogaci bo umiejq gospodarzyt. Pan radny czytal artykul zarnieszczony 

w internecie dotyczqcy marnotrawienia energii, a jednym z kraj6w kt6ry przoduje w tym i ok. 90 O/o 

energii zamiast p6jSt na ziemie to  idzie w kosmos, i nasze miasta przypominajq Swiecqce tuny 



Las Vegas. W Danii jak sie dojeidia do wielkiego miasta to nawet nie wie sie kiedy sie wjeidza, 

poniewaz tuna nie bije z daleka. Nie trzeba by6 fachowcem, ieby widzieC jak to ojwietlenie u nas 

wyglqda. Pan radny zaapelowat do Pana Burmistrza, aby w momencie wymiany lamp wymagat na 

wykonawcy montai takich lamp, kt6re oSwietlajq jezdnie. Obecnie technika poszla tak do przodu 

i jest na kim sie wzorowaC. Jechatem przez Niemcy i przez Danie - tam sie wyjeidia do duiego 

miasta i tuny nie widat. U nas czy Warszawa, czy Wroctaw, a szczeg6lnie jak sie jedzie do Ktodzka, 

to nim sie dojedzie do kotliny to j u i  wiadomo gdzie to Klodzko jest. Pan radny jeszcze raz zwrdcit 

sie z prosbq, aby zwr6ciC na to uwage. Czqsto m6wimy, ze pieniqdze le iq  na ulicy i tak wlaSnie 

wydajemy na energie. Drugim tematern, kt6ry poruszalem w poprzedniej kadencji i nie wiem 

dlaczego nikt sie nad tym tematem nie pochylit to sprawa odb,  ktbre wykupily mieszkania 

i wiadomo, i e  inna jest oplata od czeSci wspblnych, inna jest oplata za czeSci gdzie sq uiytkowe 

w pelni przez danych lokatorbw wykorzystywane. Pan radny poprosil Pana Burmistrza i stuzby 

podlegle, aby pochylily sie nad tym tematem. Tu sq pieniqdze, gdzie moina szukat cokolwiek dla 

miasta, jakieS oszczednoki. Pan radny podziekowal Pani Annie Karolczak Przewodniaqcej Dorainej 

Kornisji ds. Lokalowych, kt6ra dotychczas pelnila tq funkcje i pogratulowal, i e  dla niej slowa 

przysiegi skladanej przez radnego nie byly wypowiedziane tylko tak sobie. 

Gtos zabrat Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko, kt6ry odni6sl sie do wypowiedzi radnego Pana 

Stanislawa Ferenca. W kaidych realizowanych obecnie inwestycjach, w ktdrych zawarte sq kwestie 

zwiqzanych z ~Swietleniem, realizujemy je w oparciu o nowe technologie, czyli technologie LED. 

W budiecie zostalo zaplanowane zadanie dot. wykonania audytu oiwietlenia miasta Klodzka 

i w ramach tego audytu bedq zapewne odpowiednie zalecenia, kt6re pozwolq nam dostosowat to 

oSwietlenie do standard6w zachodnich Niemieckich, Belgijskich. Na pytanie, kt6re padlo z sali 

dotyczqce palqcych sie lamp w ciqgu dnia, Pan Burmistrz odpowiedzial, i e  lampy Swiecq sie 

poniewai jest wykonywana konserwacja 05wietlenia. 

Glos zabrat radny Pan Lech Surbwka, cyt.:,,Panie Przewodniczqcy, wprawdzie decyzja j u i  zapadla 

o zdjecie uchwaly tylko, i e  ja mam takq jednq proSbe, jak kt05 chodzi za danq uchwalq i t lumauy 

kolegom radnym, i e  taka uchwala jest bardzo potrzebna, i e  to bedzie takie rozwijajqce sie. To jak 

stawia wniosek na sesji, ieby to zdjqt, to  niechby powiedzial z dwa stowa dlaczego. Rozmawiajqc 

poprzednio to okazalo sie, i e  ta ustawa bedzie bardzo istotna, bo zmieni nam termin skladania 

wniosk6w itd. i nagle kolega to zdejmuje. Chcialbym wiedziet - dlauego, mnie by to pomoglo 

w glosowaniu. Dziekuje." 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poprosit, aby w przypadku kiedy bylyby w przyszloici 

podobne sytuacje kierowaC takie pytania podczas wniosku o zdjeciu uchwaly z porzqdku obrad. 

WyjaSnieri udzielil radny Pan Damian Slak, ktdry poinformowat, i e  termin sktadania wniosk6w 

w projekcie uchwaly byt do 30 kwietnia i taki termin pozostanie. Pan radny zaproponowal, aby 

w tym roku przyznat dotacjq tq kt6rq mamy w budiecie, na podstawie tej uchwaly, kt6ra obecnie 

obowiqzku, do wniosk6w kt6re j u i  zostaly zloione. Jak dotacja zostanie przyznana to wtedy 

zostanie przygotowana calkowicie nowa uchwala dotyczqca dotacji i wtedy termin 30 kwietnia - 
2017 r. bedzie takim prawidlowyrn. 



Glos zabrala radna Pani Lucyna ~ w i s t ,  ktora w imieniu mieszkaricow swojego okregu wyborczego 

skierowala do Burmistrza dwa pytania. Przy Przedszkolu na ul. Warty nie ma moiliwoici 

prawidlowego parkowania przy przywozeniu dzieci do placowki. Z informacji uzyskanych od 

rodzicdw prawdopodobnie w ubieglym roku dyrektor przedszkola wystqpila o urzqdzenie zatoczki, 

kt6ra umozliwialaby prawidlowe podjeidianie i do tej pory nie majq wiadomoici co w tej sprawie 

sic dzieje. Druga podobna sprawa dotyczy mieszkaricdw ulicy ~ lqsk ie j  23, 23 a. Prawdopodobnie 

dwa miesiqce temu zloiyli pismo z prosbq o wyciecie drzew, ktore rosnq za budynkiem, na skarpie. 

Do chwili obecnej nie otrzymali odpowiedzi w tej sprawie. 

Odpowiedzi udzielit Z-ca Burmistrza Pan Wieslaw Tracz, kt6ry potwierdzil, i e  od wielu lat jest 

problem z parkowaniem przy Przedszkolu nr 3 na ul. Warty, poniewaz miejsce to jest wyjqtkowo 

trudne. Rodzice podjezdiajq, aby wysadzid dzieci natomiast inni mieszkaricy dzwoniq po Straz 

Miejskq, zeby ukarad tych rodzic6w, i e  zatrzymujq sie w niedozwolonych miejscach. Ta sprawa ma 

sw6j dalszy ciqg. Przeprowadzono z pracownikami i z Paniq Dyrektor wizje lokalnq dotyczqcq 

mozliwo~ci wygospodarowania miejsc parkingowych. Jest to trudne, poniewaz dodatkowo potrzeba 

wygospodarowad takze miejsce na przejscie dla pieszych, ktore powinno znajdowad sie na wprost 

wejicia do przedszkola. Miejsca parkingowe i moiliwoSd wygospodarowania miejsc parkingowych 

determinuje takze bliskost dzialki Generalnej Dyrekcji Drog Krajowych i Autostrad, a wiec nie 

moiemy zbyt blisko zblizyd sie do drogi. Sq tam dwie rnoiliwoici. Z Paniq Dyrektor ustaliliimy, ze 

jedynym wyjsciem na dzieri dzisiejszy jest to, aby wejsd na teren przedszkola. Bedzie to  wymagalo 

niestety zmniejszenia od przodu budynku znaczqcego terenu samego przedszkola od strony ulicy. 

W ten spos6b wygospodarujemy w granicach trzech, czterech miejsc parkingowych, pod 

warunkiem, ze bedq one sluzyd rodzicom, kt6rzy przywozq dzieci. Jest tam przy okazji sytuacja, 

kt6rq nalezy blizej rozeznad i przeanalizowad przy pomocy map, dlatego i e  najprawdopodobniej 

wspolnoty gospodarujq na terenach, kt6re do nich nie naleiq. Sprawdzany jaki jest stan prawny 

kombrek, kt6re tam sq usytuowane. Po wygospodarowaniu tych miejsc parkingowych problem 

bedzie rozwiqzany niemniej jednak nie bedzie to sytuacja idealna dlatego, i e  rodzic bedzie musial 

wjechad, a pdiniej wycofad ieby wyjechat, a do tego potrzebna jest wieksza iloid miejsca. Na ten 

rok wykonamy dokumentacje projektowq tych miejsc parkingowych i w sytuacji, kiedy znajdq sie 

pieniqdze, najdalej w przyszlym roku bedzie mozna to zadanie wykonad. Jezeli chodzi o wycinke 

czy podcinke drzew w ramach prac pielegnacyjnych to zbierane sq zgloszenia, a nastepnie zlecane 

zbiorowo do wykonania. Odpowiedi mieszkaricom zostanie udzielona w najblizszym czasie, a same 

prace dotyczqce wycinek rozpoczynajq sie od dnia jutrzejszego. Prace te najprawdopodobniej 

zostaly uzgodnione, ale tu jeszcze sie zorientujemy czy znalazly sie w wykazie prac do wykonania. 

Glos zabrala radna Pani Zdzislawa Woiniak-Krupska. Szanowna Rado, Panowie Burmistrzowie. 

W zadaniach majqtkowych, planowanych do realizacji jest ujeta budowa ogrodzenia na cmentarzu. 

Pani radna zadala pytanie czy chodzi tu o stary cmentarz, czy nowy, i czy tam sq juz jakiei 

uregulowania jezeli chodzi o ten nowy cmentarz. 

Odpowiedzi udzielil Z-ca Burmistrza Pan Wieslaw Tracz, kt6ry poinformowal, i e  zadanie to 

dotyczy nowego cmentarza. Jest tu o tyle trudna sytuacja, i e  nowy cmentarz jest wykorzystywany 

tylko i wylqcznie na zasadzie kolumbarium, czyli chowania proch6w. Przepisy dotyczqce cmentarzy 

w Polsce nie rozgraniczajq cmentarzy ograniczajqcych sic tylko do samych prochow, czy tez do 



tradycyjnego poch6wku. W zwiqzku z tym, kaidego cmentarza dotyczq przepisy zwiqzane 

z obowiqzkiem wygrodzenia tego terenu ze wzgiedu na to, aby ograniczyd moiliwoSC dostepu 

zwierzqt. W zwiqzku z tyrn sanepid wczeiniej przeglqdajqc ten teren cmentarny wydal decyzje 

dotyczqcq nakazu ogrodzenia tego terenu. Nie bedzie to wyglqdalo rewelacyjnie, poniewai wiemy 

doskonale, ze plan dotyczqcy tego jak ma wyglqdat docelowo crnentarz, a realizacja to sq dwie 

rbine rzeuy. W zwiqzku z tym grunt tak naprawde naieiqcy do Gminy Miejskiej Klodzko jest tam 

dosyt ograniczony, dlatego po ogrodzeniu bedzie to troche dziwnie wyglqdato niemniej jednak 

jesteimy zobowiqzani prawnie. To ogrodzenie powinno byC j u i  wykonane wczeiniej, ale 

zwracaliimy sie o wydluienie terminu na wykonanie tej decyzji. Decyzja obowiqzuje do korica tego 

roku, w zwiqzku z czym w tym roku musimy to wykonaC, abySmy mogli by6 zgodni z przepisami 

prawa. 

Gtos zabrala radna Pani Anna Karolczak. Panie Burmistrzu z przykroiciq musze stwierdzit, i e  nie 

dostalam odpowiedzi na rnoje pytania z ostatniej sesji. Wprawdzie wplynely do mnie dwa pisma, 

ale nie ma w nich odpowiedzi na zadane pytania. Bardzo bym prosita, aby pochyliC sie nad 

protokolem z ostatniej sesji i z szacunkiern traktowaC radnych, rnirno wszystko. Nie wiem dlaczego 

dopier0 co zdqzyl Pan co do jednego pytania zwrbcit sie do radcbw prawnych, a przez miesiqc 

czasu radcy nie mogli sie pochylit nad tym? 

Ad vocem Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko oznajmil, i e  stara sie z jak najwiekszym 

szacunkiem podchodzit do wszystkich radnych. Jezeli odpowiedi jest dla Pani niesatysfakcjujqca to 

postaramy sie jq uzupelnit jeszcze o protokbl, tak jak Pani wspornniala. 

Wiecej zapytari nie stwierdzono. 

18. Wnioski i ogwiadczenia radnych. 

Wnioskbw i oiwiadczeri nie stwierdzono. 

19. Sprawy r6ine. 

Nie wniesiono. 

20. Zakoirczenie sesji. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  zamknqt obrady mbwiqc: ,,Zamykam obrady XX sesji 

Rady Miejskiej w Klodzku". 

Zakohczenie sesji nasQpiIo o godz. 14:45 

Protokdl spon3dzila :,Aneta Bedkowska 


